

2020 邵逸夫生命科學與醫學獎得獎人

The Shaw Laureate in Life Science and Medicine 2020

格羅·米森伯克 Gero Miesenböck

英國牛津大學韋恩弗萊特生理學講座教授暨神經迴路與行為中心主任

Waynflete Professor of Physiology and Director of the Centre for
Neural Circuits and Behaviour, University of Oxford, UK

格羅·米森伯克 (Gero Miesenböck) 在 1965 年於上奧地利州出生，現為英國牛津大學韋恩弗萊特生理學講座教授暨神經迴路與行為中心主任。他於奧地利因斯布魯克大學取得博士學位後，於紐約紀念斯隆凱特琳研究所從事博士後研究 (1992–1998)，其後出任助理研究員和神經系統實驗室總監 (1999–2004)。同時，他亦在美國康奈爾大學神經科學、細胞生物和遺傳學擔任助理教授。在出任牛津大學教授之前，他擔任美國耶魯大學醫學院細胞生物、細胞與分子生理學副教授 (2004–2007)。格羅·米森伯克亦是奧地利科學院、德國科學院和英國皇家學會院士。

Gero Miesenböck was born in 1965 in Upper Austria and is currently Waynflete Professor of Physiology and Director of the Centre for Neural Circuits and Behaviour at the University of Oxford, UK. He received his Doctor of Medicine (MD) from the University of Innsbruck, Austria. He did postdoctoral research at the Memorial Sloan Kettering Research Institute in New York (1992–1998) and remained as an Assistant Member and Head of Laboratory of Neural Systems there (1999–2004). At the same time, he was also an Assistant Professor of Neuroscience, Cell Biology and Genetics at Cornell University, USA. He served as Associate Professor of Cell Biology, Cellular and Molecular Physiology at Yale University School of Medicine, USA (2004–2007) until he moved to his current position in Oxford. He is a member of the Austrian and German Academies of Sciences and a Fellow of the Royal Society of London.

